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Květnové připomenutí oslav 75. výročí osvobození obce Strašice 
se neslo kvůli pandemii koronaviru ve zvláštním duchu. 

Přesto si zástupci obce toto kulaté výročí důstojně připomněli. 
V rámci kraje byly zrušeny plzeňské Slavnosti svobody 2020. 

Většina připomínek osvobození proběhla formou 
internetového vysílání.

Z obsahu
Zápis z RO č. 29/04/20; Zápis z RO č. 30/05/20; Nouzový stav skončil; Oznámení veterinární ošetřovny; 

Obecní policie informuje; Zajímavosti ze ZŠ Karla Vokáče; Takové jaro jsme tu ještě neměli; 
Život s koronavirem; Benefity veřejné autobusové dopravy; Autobusové spoje na zavolání; 

Zpráva ze zasedání zastupitelstva; Pozvánka na vycházku a křest knihy; 
Muzeum informuje; Jízdní řády…



Červen 2020 – ROČNÍK XXVII strana 2

Zápis z Rady obce č. 29/04/20 (29. 4. 2020)
J. Hahner, M. Straka

I. Projednáno
1.  Projednání zápisu z jednání ZO

RO projednala zápis z jednání ZO Strašice ze dne 23. 4. 
2020. RO přijala opatření ke splnění schválených usnesení.
RO schvaluje opatření k realizaci usnesení 
ZO Strašice ze dne 23. 4. 2020.

2.	 	Smlouva	o	budoucí	smlouvě	o	zřízení	věcného	
břemene	a	dohoda	o	umístění	stavby 
–	ČEZ	Distribuce	a.s.
RO projednala návrh smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení 
věcného břemene a dohodu o umístění stavby na pozem-
ku p.č. 1622/31 a 1622/30. Na pozemku bude realizová-
na přípojka elektrické energie pro pozemek p.č. 1622/43 
v k.ú. Strašice.
RO schvaluje Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení 
věcného břemene a dohodu o umístění stavby 
č. IV–12–0016303. 

3.	 	Dodatek	č.	1	ke	smlouvě	o	poskytnutí	
nadačního	příspěvku	–	Nadace	ČEZ
RO projednala návrh dodatku č. 1 ke smlouvě o poskytnutí 
nadačního příspěvku na realizaci dětského hřiště ve Dvo-
ře. Předmětem dodatku je doplnění původní smlouvy 
o další odstavec – specifikace rozpočtu, z důvodu změny 
skladby herních prvků.
RO schvaluje Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí 
nadačního příspěvku č. OH 11–19. 

4.	 	Rozbor	hospodaření	–	Inzula
RO projednala Rozbor hospodaření společnosti Zdeněk 
Smejkal – INZULA k 31. 3. 2020. Výnosy z bytového hos-
podářství byly ve výši 3,665 mil. Kč, výdaje byly ve výši 
987 tis. Kč, z toho na opravy 701 tis. Kč. Do rozpočtu obce 
bylo odvedeno 2,6 mil. Kč na splátky úvěrů a splátky in-
vestic. Celkem bylo provedeno 48 oprav.
RO schvaluje Rozbor hospodaření společnosti 
Zdeněk Smejkal – INZULA k 31. 3. 2020. 

5.  Cenová nabídka
RO projednala akceptační protokol k cenové nabídce 
ohledně dodávek zemního plynu pro potřeby společnosti 
Služby obce Strašice s.r.o. Cena uvedená v nabídce bude 
platná pro rok 2022. Jedná se o nejnižší nabídku za po-
sledních několik let.
RO schvaluje nabídku společnosti innogy 
Energie, s r.o. č. ZP2019–4827–05. 

6.	 	Žádost	o	pronájem	pozemku	–	J.	Přibáň
RO projednala opětovně žádost o pronájem části pozem-
ku p.č. 1282/4 za účelem zřízení zahrádky pro rekreaci.
RO schvaluje pacht části pozemku p.č. 1282/4 v k.ú. 
Strašice dle žádosti č.j. 320/20.

7.	 	Pacht	zahrádky	č.	67
RO projednala doručené žádosti ohledně pachtu zahrádky 
č. 67. Celkem bylo doručeno šest žádostí o tuto zahrádku 
(J. Masárová, K. Petráčková, P. Melicharová, O. Zamazal, 
R. Hlínová, M. Kala). 
RO schvaluje pacht zahrádky č. 67 žadateli dle 
žádosti č.j. 410/20 (K. Petráčková).

8.  Zápis z jednání Komise pro kulturu, 
sport a turismus
RO projednala zápis z jednání Komise pro kulturu, sport 
a turismus ze dne 27. 4. 2020. Komise se zabývala rozdě-
lením finančních prostředků pro jednotlivé spolky. Konečné 
rozdělení finančních prostředků bude zveřejněno na úřední 
desce do 15. 5. 2020. Celkem bude rozděleno 473 tis. Kč.
RO bere na vědomí Zápis z jednání Komise pro kulturu, 
sport a turismus ze dne 27. 4. 2020. RO schvaluje 
rozdělení příspěvků dle doporučení Komise 
pro kulturu, sport a turismus ze dne 27. 4. 2020.

9.	 	Rozbor	hospodaření 
–	Služby	obce	Strašice	s.r.o.
RO projednala Rozbor hospodaření společnosti Služby 
obce Strašice s.r.o. k 31. 3. 2020. V tomto období byl 
vytvořen zisk 516 tis. Kč, který je ovlivněn sezonnos-
tí výroby tepla a fakturací stočného v lednu za období 
1–4/2020. Tržby činily 3,802 mil. Kč, náklady byly ve výši 
3,285 mil. Kč.
RO schvaluje Rozbor hospodaření společnosti 
Služby obce Strašice s.r.o. k 31. 3. 2020.

10.		Žádost	o	osvobození	platby	poplatku 
– M. Murtinger
RO projednala žádost o osvobození platby poplatku 
za svoz komunálního odpadu za rok 2020 pro čtyři oso-
by přihlášené na adrese Strašice 381. Všechny osoby se 
dlouhodobě zdržují v zahraničí.
RO schvaluje prominutí poplatku za svoz odpadu pro 
osoby na adrese Strašice 381 dle žádosti č.j. 464/20. 
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Zápis z Rady obce č. 30/05/20 (13. 5. 2020)
J. Hahner, M. Straka

I. Doklady a informace na vědomí
1.	 	Informace:	RO byl předložen dopis společnosti EKO–KOM 

a.s. ohledně svozu tříděného odpadu k 31. 3. 2020. Celkem 
bylo odvezeno téměř 30 tun tříděného odpadu, z toho 11,4 t 
papíru, 7,5 t plastu a 8 t skla. Odměna za zajištění zpětného 
odběru a využití odpadů z obalů činila 56 tis. Kč.

II. Projednáno
1.	 	Smlouva	o	zřízení	věcného	břemene 

–	ČEZ	Distribuce,	a.s.
RO projednala návrh smlouvy o zřízení věcného břeme-
ne služebnosti se společností ČEZ Distribuce, a.s. Věcné 
břemeno bude zřízeno na pozemcích p.č. 1893/1, 1893/3, 
1895/1, 1896, 17/2 a 2012/8. V těchto pozemcích je uložen 
podzemní elektrický kabel. Cena za zřízení věcného bře-
mene činí 15.700,– Kč.
RO schvaluje Smlouvu o zřízení věcného břemene 
– služebnosti č. IE–12–0006400/VB/1. 

2.	 	Žádost	o	koupi	nebytových	prostor	–	J.	Barna
RO projednala žádost o koupi nebytového prostoru (pro-
pojovací chodby), který byl využíván jako sklad. Propojo-
vací chodba byla oddělena protipožární chodbou, čímž 
došlo k zamezení vstupu do budovy č.p. 605 (Domov pod 
Brdy). Žadatel zároveň požádal o odkup části pozemku 
p.č. 1282/4, který přiléhá ke spojovací chodbě. V případě, 
že by nebyl schválen prodej pozemku, žádá o pronájem 
stejné části pozemku.
RO bude informovat žadatele, že je nutné budovu pro účel 
prodej oddělit a provést související úkony. V současné 
době je tento prostor pronajatý žadateli.
RO bere na vědomí žádost č.j. 507/20. RO schvaluje 
pronájem části pozemku p.č. 1282/4 v k.ú. Strašice 
dle žádosti č.j. 507/20. 

3.	 	Zpráva	z	jednání	Bytové	komise
RO projednala zprávu z jednání Bytové komise ze dne 
6. 5. 2020. Komise doporučila přidělit byt v č.p. 496 panu 
S. Titlovi. Komise dále doporučila výměnu bytů mezi 
P. Hofmanovou (č.p. 454) a panem J. Mocem (č.p. 462), 
a přidělení bytu L. Hladíkové po H. Kaminiecké v č.p. 565. 
Příští jednání komise proběhne 3. 6. 2020 v 16,30 hod.
RO schvaluje přidělení bytu v č.p. 496 panu S. Titlovi 
dle doporučení Bytové komise ze dne 6. 5. 2020. 
RO schvaluje přidělení bytu paní L. Hladíkové 
po paní H. Kaminiecké v č.p. 565. RO schvaluje 
výměnu bytů mezi paní P. Hofmanovou v č.p. 454 
a panem J. Mocem v č.p. 462. 

4.	 	Rozpočtové	opatření	obce	Strašice	č.	2–2020
RO projednala Rozpočtové opatření obce Strašice č. 2–2020. 
Rozpočtové opatření obce zahrnuje navýšení výdajů za zho-
tovení projektové dokumentace na zavedení tepla do byto-
vých domů. Rozpočtové opatření rovněž zahrnuje drobné 
převody mezi položkami.
RO schvaluje Rozpočtové opatření obce 
Strašice č. 2–2020.

5.	 	Rozbor	hospodaření	–	MŠ	Strašice
RO projednala Rozbor hospodaření MŠ Strašice k 31. 3. 
2020. Zřizovatelem bylo na provoz školky poskytnuto 
k 31. březnu 500 tis. Kč. Z těchto prostředků byl pořízen 
drobný majetek ve výši 174 tis. Kč, uhrazeno teplo ve výši 
145 tis. Kč a další náklady.
RO s ohledem na uzavření školky projednala výši školné-
ho za měsíc květen. Bude hrazena pouze poměrná část.
RO schvaluje Rozbor hospodaření MŠ Strašice 
k 31. 3. 2020. RO schvaluje výběr školného 
v MŠ Strašice za měsíc květen v poměrné výši. 

6.	 	Zápis	z	jednání	Komise	pro	občanské	záležitosti
RO projednala zápis z jednání Komise pro občanské záleži-
tosti ze dne 27. 4. 2020. Komise se zabývala zpětnou vazbou 
od jubilantů a přípravou blahopřání pro květnové jubilanty.
RO bere na vědomí Zápis z jednání Komise 
pro občanské záležitosti ze dne 27. 4. 2020. 

7.	 	Nabídka	vybudování	přístupového	bodu 
– Mraknet s.r.o.
RO projednala nabídku na vybudování přístupového 
bodu bezdrátového vysokorychlostního internetu na bu-
dově ZŠ Strašice. Posílením současného signálu dojde 
ke zkvalitnění služeb v obci.
RO schvaluje záměr pronájmu stožáru na ZŠ Strašice 
pro zřízení přístupového bodu bezdrátového 
vysokorychlostního internetu. 
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Nouzový stav skončil, obec se vrací 
k normálnímu životu

V	polovině	května	skončil	nouzový	stav	vyvolaný	coronavirovou	pandemií	a	naše	obec	se	pomalu	
vrací	k	normálnímu	životu.	Blíží	se	letní	měsíce	a	já	věřím,	že	po	náročném	jaru	si	všichni	užijeme	
krásných	dní	bez	různých	omezení	a	opatření.
My se také připravujeme 
na opětovný rozjezd kultur-
ního života v obci. Muzeum 
a knihovna jsou už otevřeny 
a probíhá intenzivní příprava 
strašické pouti a posvícení. 
V letošním roce bude po-
svícení o víkendu 15. a 16.
srpna. Věříme že v tomto 
období se již nebudeme 
obávat nějakých zdravot-
ních rizik a že si tuto tradiční 
společenskou akci všichni 
ve zdraví prožijeme. Každý 
si jistě všiml, že se opravuje 
obecní budova, ve které sídlí techničtí pracovníci, obecní 
policie a Služby obce Strašice. Protože se v tomto are-
álu koná tradiční chovatelská výstava drobného zvířec-
tva, musí stavební firma dokončit tuto rekonstrukci již 
v první dekádě srpna. V rámci opravy této budovy bude 
zde vybudováno i zázemí pro strašické chovatele. Bu-
dou mít zde klubovnu i sklad na materiál, který potřebu-
jí na konání výstav. Do posvícenských oslav se samo-
zřejmě zapojí i zahrádkáři, 
ale to vše ještě upřesníme 
později. Celá slavnostní 
akce bude několikaden-
ní a program bude řádně 
zveřejněn. V podzimních 
měsících plánujeme mno-
ho kulturních a společen-
ských akcí a některé se 
budou konat v souvislosti 
s různými výročími. Napří-
klad si připomeneme desá-
té výročí podpisu smlouvy 
s partnerskou obcí Markt 
Hohenfels.

Další významné jubileum 
oslavíme v mateřské škole. 
Tato budova bývalé základní 
školy byla postavena v roce 
1895 a letos se dočká 125.
výročí otevření. A je to neu-
věřitelné, mateřská škola je 

v této budově umístěna již čtyřicet let. I toto výročí bude 
jistě na podzim vzpomenuto. Již několik let, s vědomím 
tohoto jubilea, opravujeme tuto budovu. Nejdříve se vy-
budovala nová zahrada s hracími prvky pro děti. V dalším 
roce jsme zainvestovali kompletní výměnu oken a dveří. 
Minulý rok přišla na řadu střecha a letos schválilo zastu-
pitelstvo obce zhotovení nové fasády, která se bude svým 
vzhledem blížit k té historické z roku 1895. Tato staveb-
ní akce bude dokončena na podzim, právě před konáním 
slavnostního připomenutí těchto dvou výročí.

Jiří Hahner, starosta obce

Vážení	spoluobčané,
je zřejmé, že i v letošním roce zaznamenáme v naší 
obci mnoho změn, které jistě zlepší vzhled veřejných 
prostranství. Přeji Vám hezké a klidné léto a těším se 
na setkání s Vámi při různých společenských akcích 
nebo při Vašich návštěvách obecního úřadu. Mé nej-
větší přání je, abychom byli všichni zdraví a v budouc-
nu nám nezasahovaly do života jakékoliv epidemie. 
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Vyhodnocení – informační zpráva 
za měsíc duben a květen 2020
V případě nutnosti volejte na tel.: 371 585 731
Za	měsíc	duben	a	květen	řešila 
OPS	tyto	přestupky:

Doprava:
35× přestupek, řešeno 
v příkazním řízení (rychlost, 
zákazové značky, CHKO)

 25× oznámení 
odboru dopravy

Veřejný	pořádek: 2× přestupek

Občanské	soužití: 1× přestupek, 
1× vykázání z domu PČR

Proti	majetku:
4× přestupek, 
1× – TČ sprejerství, 
1× TČ krádež

OZV	č.	2/2012: 2× přestupek

OZV	č.	2/2015: 1× přestupek

OZV	č.	2/2017	(odpady): 2× přestupek

Nález	věci: 1× nález klíčů

Ověřování	pobytu,	pověsti: 12×

Řešení	stížnosti	občanů: 2×

Součinnost	s	PČR	OO	Hrádek: 4×

Vážení občané,
v červnovém výtisku měsíčníku Barňák bych Vás chtěl 
seznámit s událostmi za uplynulé 2 měsíce z pohledu 
Obecní policie Strašice.

Veřejný pořádek 
Odkládání nepotřebného materiálu ke kontejnerům – dře-
věné poličky, okna s rámy, nádržka na WC, otáčecí křeslo, 
dřevěné houpací křeslo a další neroztříděný domovní odpad 
z domů v sídlišti za OÚ, v sídlišti na Huti a v sídlišti u pošty.

Toto jsou ukázky, jak 
někteří občané pá-
chají přestupky proti 
veřejnému pořádku 
o odpadech a kazí 
tak vzhled obce.

Opět se v obci vyskytly 2 případy podomního prodeje, kde 
tzv. „šmejdi“ nabízí seniorům velice předražené výrobky 
na klouby s dárkem – polštáře.

Trestná činnost

Na domu č. 526 z boku a na budově firmy Mostra byla 
spáchána trestná činnost sprejerství.

Podezřelí jsou mladiství, kteří v současné době jsou 
řešeni kriminální policií. Na budově obce vznikla škoda 
ve výši 2.000 Kč a na budově firmy byla vyčíslena škoda 
ve výši 15.000 Kč.
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Dále firmě TM Transport v bývalých kasárnách vznikla 
škoda více jak 10.000 Kč, kde pachatelé z nákladních aut 
odcizili naftu. Tento čin řeší také služba kriminální policie.

Další kuriózní případ se stala krádež dodatkové tabulky 
s registrační značkou pro ZTP u domu 462. K ničemu pa-
chateli tato značka nebude a máme podezření, že to byl 
naschvál. Ovšem obec musí objednat a zakoupit novou.

Upozornění 
Začnou prázdniny pro děti a ty budou využívat všech 
sportovních činností k oddechu. Proto žádáme rodiče, 
aby své děti náležitě poučili ohledně bezpečnosti při těch-
to sportovních činností, obzvlášť sportů, kde využívají 
prostory ke hraní na komunikaci (podle zákona se rozumí 
místní, účelové komunikace, chodníky, parkoviště, atd.), 
jízdou na kole a jiných sportovních vybavení, zvířeti atd. 
Stále na ně číhá nebezpečí neukázněných řidičů, a proto 
je dobré si toto připomenout. Další pravidlo pro děti je, aby 
nevstupovaly do vody (řeky, jezy, rybníky, přehrady), které 
neznají, nepřeceňovaly svoje síly a radši byly vždy dva pro 
případnou následnou pomoc.

Ing. Frajt Luboš, velitel Obecní policie Strašice

Oznámení veterinární 
ošetřovny MVDr. Uzla 
v Rokycanech
Povinné hromadné očkování psů 
proti vzteklině v roce 2020 
proběhne v těchto termínech:

26.06. Strašice
► Huť 17:00 – 17:30
► Náves 17:30 – 18:00
► Dvůr 18:00 – 18:15 
Cena vakcinace je 150,– Kč 
včetně DPH.

Očkování je též možno absolvovat 
v Rokycanech při denní ambulanci 
veterinární ošetřovny:
Pondělí 7:00 – 9:00 14:00 – 18:00
Úterý 7:00 – 9:00 14:00 – 16:00
Středa 7:00 – 9:00 14:00 – 18:00
Čtvrtek 7:00 – 9:00 14:00 – 16:00
Pátek 7:00 – 9:00 14:00 – 16:00

Upozorňujeme všechny cyklisty, že stále 
provádíme bezplatnou registraci jízdních 
kol a elektrokol. K registraci jízdního 
kola a elektrokola je zapotřebí OP, včetně 
dokladů o jeho nabytí, a u dětí mladší 15 let 
přítomnost z rodičů (Info – 371 585 731).
Tato	služba	pro	občany	je	zdarma.

Prázdninové desatero: 
 1)  Pamatuji si své základní osobní údaje 

– jméno, příjmení, datum narození, bydliště.

 2)  Pamatuji si telefonní čísla na své rodiče.

 3)  Pamatuji si tísňová telefonní čísla: 
Městská	(obecní)	policie:	156	(371	585	731) 
PČR:	158 
Hasičská	záchranná	služba:	150 
Zdravotnická	záchranná	služba:	155

	 	 	Jednotné	evropské	číslo 
tísňového	volání:	112

 4)  Nebudu se na veřejnosti chlubit cennostmi 
(mobil, šperky, hodinky atd.).

 5)  Nebudu užívat návykové látky 
(alkohol, cigarety atd.).

 6)  Budu si všímat svého okolí 
a v případě nouze pomůžu.

 7) Nebudu stopovat vozidla.

 8)  Budu informovat rodiče o využívání svého 
volného času o prázdninách. 

 9)  Cizí osoby do bytu nikdy nepustím.

 10)  Hlídám si svoji peněženku, doklady, osobní 
věci atd. při nákupech, na koupalištích, 
ve stanech či obdobných místech.
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Příprava devátých tříd 
k přijímacím zkouškám
V	úterý	dne	12.	května	začala	na	škole	příprava	žáků	
devátých	tříd	na	přijímací	zkoušky	z	českého	jazyka	
a	matematiky.	Výuka	probíhá	formou	konzultací	v	do-
poledních	hodinách	každé	úterý	a	čtvrtek	ve	zvýše-
ném	hygienickém	režimu.	

Zájemci byli rozděleni do dvou skupin a intenzivně si opa-
kují a prohlubují učivo k přijímacím zkouškám na střední 
školy, které proběhnou dne 8. června. Dobrovolné mož-
nosti výuky využili všichni žáci, kteří budou tyto zkoušky 
skládat. Po dvou měsících se tak ztichlou školní budovou 
opět rozezněly dětské hlasy. Přejeme našim pracovitým 
a zodpovědným deváťákům příjemný pobyt ve škole a co 
nejlepší výsledky!

Mgr. Olga Škardová a Mgr. Marcela Paulová

Návrat žáků prvního stupně do škol
Pro žáky 1. stupně se 
otevřela škola v pondělí 
dne 25. května. Přihlá-
silo se celkem 71 dětí, 
které byly rozděleny 
do pěti výukových sku-
pin a dvou skupin od-
poledních aktivit. V do-
polední části probíhají 
vzdělávací aktivity a od-
poledne je věnováno 
zájmové činnosti žáků. 

Žáci si během výuky 
upevňují již probrané 
učivo a seznamují se 
s novými výstupy, které 
probíhají v rámci dis-
tanční výuky. Ve škole 
máme připraveno vše, 
abychom žákům zajis-
tili bezpečný a příjem-
ný pobyt. 

Přejeme všem žákům, 
aby nasbírali co nejví-
ce vědomostí a zážit-
ků strávených společ-
ně se svými vrstevníky 
a vyučujícími.

Mgr. Monika Kebrlová

Zajímavosti ze Základní školy Karla Vokáče 
za měsíc Květen

Výtvarná soutěž „Hasiči tak, jak je vidím já“
Každým rokem probíhá okresní výtvarná soutěž s ná-
zvem "Hasiči tak, jak je vidím já", kterou vyhlašují rokyca-
nští profesionální hasiči. Ještě před uzavřením škol byla 
tato soutěž obeslána krásnými kresbami a malbami žáků 
naší základní školy.

Minulý týden dne 14. května byly sděleny výsledky této 
tradiční soutěže, pro naši školu velmi potěšitelné. V kate-
gorii	žáků	2.	stupně	získala	1.	místo	Rozálie	Sovová	
ze	7.B	a	3.	místo	Monika	Boháčová	ze	třídy	9.B.	Tyto	
vybrané	práce	postupují	dále	v	soutěži,	která	pokra-
čuje	dalším	kolem	pod	záštitou	Sdružení	hasičů	Čech	
a	Moravy.

Děkuji všem zúčastněným žákům za krásná umělecká 
díla a zejména dvěma výše uvedeným děvčatům za vý-
bornou reprezentaci naší Základní školy Karla Vokáče.

Touto cestou bych chtěla ještě popřát mnoho zdaru u při-
jímacích testů všem deváťákům, kteří poctivě docháze-
li v tomto školním roce na hodiny přípravy k přijímacím 
zkouškám, zejména žákům 9.B třídy, kteří za 4 roky naší 
společné práce zaznamenali velký pokrok ve zvládání 
záludností naší mateřštiny. Věřím, že vynaloženou práci 
u zkoušek výborně zúročí.

Mgr. Naděžda Kahovcová
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Takové jaro jsme ještě neměli
Jaro se postupně probouzelo, ale vše kolem nás se tak 
trochu pozastavilo. Vzhledem k rostoucím virovým náka-
zám byla uzavřena po základní škole také škola mateřská. 
Nastalou situaci jsme využili k plánovaným vylepšením 
interiéru i exteriéru mateřské školy. Třída Sluníčka, kam 
chodí naši nejstarší předškoláci, byla vybavena novým 
nábytkem, který z velké části vyhotovil pan Radek Kysil-
ko. Sestava skříněk a výsuvných modulů, včetně oblože-
ní radiátorů, byla doplněna o kuchyňku a malou pohovku 
pro děti. Místnost tak získala na útulnosti. Nábytkové díly 
jsou variabilní a umožní dětem přistupovat ke hře ještě 
tvořivěji. Zároveň jsou zde vytvořeny i odpočinkové plochy 
s polštářky. Celá kompozice třídy je velmi zdařilá. Znač-
nou změnu zaznamenává také zahrada. Část vzrostlých 
stromů bylo z bezpečnostních důvodů nutné pokácet. 
Na nově vzniklém prostoru tak byl vytvořen květinový 
ostrůvek s levandulemi, vřesy a růžemi a byly vysazeny 
tři vzrostlé stromy. Vysoký pařez borovice poblíž vchodu 
do MŠ využila naše kolegyně Jana Kuncová pro postavu 
skřítka Fabiána. Je také autorkou postaviček děti, které 
zdobí nově i prostor před ředitelnou. V současné době 
probíhá oprava fasády budovy. Pro příští školní rok bylo 
do mateřské školy v rámci zápisu přijato 24 dětí. Provoz 
se zvýšenými bezpečnostními a hygienickými opatřeními 
byl zahájen 25. 5. 2020. Předcházelo mu důkladné vydez-

infikování všech povrchů i úprava podmínek pro předávání 
dětí v rámci denního provozu. Věříme, že i přes úskalí, 
které nám současná situace přináší, je naše mateřská 
škola místem, kde jsou děti spokojené.

Alena Krausová, DiS.

Hospoda na Benátkách Strašice nabízí 
od	pondělí	do	pátku	rozvoz	obědů. 
Cena poledního menu 80 Kč. Rozvoz obědů zdarma.

Bližší informace na telefonu: 723 237 822

Sluníčka v novém S dětmi je tu veseleji Oprava Mateřské školy

Náš nový kamarád Fabián
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Život (nejen) s Koronavirem
Ing.	František	Nerad	–	politik	v	důchodu

„Budoucnost je období, kdy je nám dobře.“ To jsem 
nevymyslel já, ale polský satirik a spisovatel Julian Tuwim. 
Já si myslím, že „Budoucnost je vždy nejistá.“ Nemůžeme 
vědět, že to, co jsme udělali dnes, se v budoucnosti ne-
obrátí a nebude nám to škodit. Tak třeba ten Koronavirus. 
Nějakého magora napadlo, že sežrat netopýra je dobrý 
nápad a vznikl z toho celosvětový problém. A to i v Čes-
ku, kde jsou netopýři chránění až tak, že při zateplování 
paneláků se pro ně dělají v zateplovacím systému hnízda, 
a když se zatepluje v období hnízdění netopýrů, musejí se 
práce zastavit nebo podstatně omezit.

No a protože budouc-
nost je – podle mě – 
vždy nejistá, je třeba 
se na ni permanentně 
připravovat. Z pro-
jektování na to mám 
hodně zkušeností. 
V projektu se musí pro-
myslet dům od základu 
po hřeben střechy tak, 
aby v budoucnosti přežil všechno možné i nemožné. Tře-
ba až po ty budky pro netopýry i když většině lidí se to 
zdá jako úplná kravina. Ostatně přístavby, nástavby, do-
datečné zateplování budov jsou ukázkou toho, že některé 
projekty (v socialismu zvlášť) nebyly řádně promyšleny. 
Ale nejde jen o projekty domů, ale v podstatě o všechno.

No a myslím, že v politice především. Ano, lidem lze slí-
bit všechno možné – pečené holuby až do huby, peníze, 
úlevy, ochranu, šťastnou budoucnost pod vedením „naší“ 
Strany, opravu střechy, výměnu elektrických rozvodů, sní-
žení nájmu. No a pak když se člověk posadí na politickou 

židli to buď splnit, anebo na sliby s klidným svědomím za-
pomenout a opravu střechy zrušit, rozvody neopravit a ná-
jemné zvyšovat rok co rok. Ve státě i v obcích jsou (měly 
by být) připraveny krizové plány na různé situace. No 
a připravují je samozřejmě lidé. No a ti by měli být až tak 
chytří, že v těch plánech vymyslí postupy, které zachrání 
v různých případech co nejvíce lidí, majetku, hodnot. Dělá 
se to pro stát i pro ty nejmenší obce, o Krajích ani nemlu-
vím. Sám jsem na naší radnici modernizoval krizové plány 
a doufám, že je už po mě modernizují i nástupci, protože 
svět, technologie, život se neustále vyvíjí o nová poznání 
a jak jsem napsal nahoře – Budoucnost je vždy nejistá!

Třeba práce v obci, obecní rozpočty, práce komisí. Kdo 
ve Strašicích plánuje sociální a zdravotní budoucnost? Už 
dlouho zde (nezávislí zastupitelé) mluvíme o sociální komi-
si, o komunitním plánování, které by řešilo situace, která 
nyní nastala. No reakce jsou různé. Já si práce Bc. Šujano-
vé vážím, ale je zřejmé, že si jí neváží jiní, protože to čemu 
rozumí, jí nenechají dělat a dělá, podle mě zbytné věci, kte-
ré zvládne průměrná úřednice. Pak přijde nějaký magor, co 
žere netopýry v Číně a způsobí polízanici i ve Strašicích, 
které na to nejsou zjevně připraveny. Sociální a zdravotní 
komisi prostě nemáme a tečka. No nechtěl bych vidět, kdy-
by se Strašice dostaly do karantény, jak by to tady fungova-
lo. Dávaly by se pouze pokuty za nenošení roušek či setká-
ní rodin na zahradě o větším počtu, které napráší soused?

Ale pravda, pan premiér Babiš, který by měl být v těchto 
postupech vzorem, to taky podělal, protože řešení Koro-
navirové pandemie neřešil podle „krizového zákona“, ač to 
bylo nasnadě, ale podle zákona o zdraví, který je prostě 
slabší na tyto věci. Zákon o zdraví pochopitelně neřeší eko-
nomické problémy spojené s pandemií a to se ještě v bu-
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Od pondělí 27. dubna 2020 je znovu otevřena naše knihovna
Knihovnu	je	možno	navštívit	jen	za	účelem	vrácení	a	vypůjčení	
knih.	Výpůjční	dny	zůstávají	stejné.	Výpůjční	doba	končí	v	16	hodin. 
Přístup	k	internetu	je	zatím	omezen.	
V budově knihovny je nutno respektovat zvýšené hygienické požadavky 
(roušky, dezinfekce, rozestupy) a do knihovny vstupovat jednotlivě 
a dodržovat pokyny pracovníka knihovny.

doucnosti projeví. Stejně jako se ve Strašicích projeví po-
kles příjmů obecního rozpočtu z důvodů poklesu ekonomiky 
po pandemii. Jestliže vláda upravila rozpočet ze 40 mld. Kč 
schodku na 300 mld., přičemž to komentuje i šéf ČNB, že to 
je málo, měli bychom na to reagovat i ve Strašicích. Ostat-
ně něco jsem o tom napsal už v únoru a v březnu to vyšlo 
v Barňáku. Z diskuse z posledního zápisu ze Zastupitelstva 
(č. 9 z 23. 4. 2020) docela dost vyplývá, že se řídíme spíše 
tím satirickým citátem J. Tuwima, že „Budoucnost je období, 
kdy je nám dobře!“ Jsou věci, kdy je optimismus dobrým 
rádcem, ale jsou věci, kde spíše předpokládám, že nevím, 
co je optimismus. Jsou věci, které jsou příliš vážné, než že 
je s klidem hodím za hlavu. Na tom jednání zastupitelstva 
(které trvalo v takto problematické situaci v celém světě jed-
nu a čtvrt hodiny [!]) a pandemie se tam řešila mávnutím 
ruky, místo aby se uložilo Radě obce okamžitě předělat roz-
počet, zeptat se na MF ČR jak se bude vyvíjet náš rozpočet 
a jiné důležité věci, spojené s celosvětovým Koronavirovým 
průserem, které dopadají a dopadnou i na Strašice. To, že 
tady ještě nikdo tu nemoc nemá (a to je s otazníkem), ještě 
neznamená, že bychom se neměli už nyní připravovat na to, 
co lze očekávat. Včetně toho, že se možná nic nestane, ale 
to je pouze jedna z možných variant, nikoli definitivní výsle-
dek. Můžeme se za to sice modlit, ale já, jako ateista spíše 
spoléhám na krizový plán, než 
na modlitbu. Já bych na tom 
jednání okamžitě doplnil pro-
gram a zřídil sociální a zdra-
votní komisi. Opět se vracím 
k našim partnerům s Hohen-
felsu. V dubnovém bulletinu 
Mitteilungsblatt vyšly na 5 
hustě popsaných stránkách 
informace o Coronaviru. Prav-
da obec tam dostala informa-
ce od zemské vlády podstatně 
dříve. Povšimněte si prosím datumu na konci toho obrázku. 
Kdo v Česku mluvil 6. března o nějakém Koronaviru? Kdo 
a kdy informoval občany o opatřeních? Ministr zdravotnictví 
v lednu v Parlamentu říkal, že jsme připraveni na všechno. 

Z jeho pohledu možná ano, ale pořádný krizový plán připra-
vený neměl. Ve strategických zásobách měl 10 000 respi-
rátorů, které stačí pro jednu nemocnici možná optimisticky 
na tři dny. Když už se s tím nedalo nic dělat, tak se poru-
šila Základní listina práv a svobod a všechno se zakázalo 
s očekáváním, že jsme stádo, které si nechá všechno líbit. 
No a samozřejmě bez výběrových řízení rozhazovaly státní 
peníze „kamarádům“. 

Pan starosta na zastupitelstvu řekl, že se ve Strašicích ne-
budou dělat velké investice, ale opravu školky (pamatuji se, 
že v původním rozpočtu to bylo celkem něco kolem 8 mili-
onů vč. již vyměněných oken a střechy a kdysi dávno jsme 
na to odmítli 4 miliony dotace) uděláme, ale špatnou střechu 
bytovky za ¾ milionu odložíme. Přitom peníze na opravu 
střechy „vydělává“ obec měsíčně z nájmů, ale na školku 
jsou peníze z příjmů ze sdílených daní, případně z kapitá-
lových příjmů. Jenže zřejmě se u nás za kapitálový příjem 
považuje i nájemné v obecních bytech. V rozpočtovém vý-
boru nám kdysi vysvětlovali, že při sestavování rozpočtu, je 
dobré vždy upřednostňovat investice ze zdrojů, které vydě-
lávají v té samé oblasti. Například ze silniční daně opravo-
vat silnice, z daně z nemovitostí dělat územní plány, z ná-
jemného opravovat bytové domy, nájmy z podnikatelských 
prostor investovat do jejich modernizace, poplatky z užívání 

veřejných prostranství vracet 
do úprav těchto prostranství 
atd. Neříkám, že to nejde, ale 
vybrat peníze na nájemném 
z bytů a opravit z toho hasičár-
nu, když jsou ty byty ještě neo-
pravné, je poněkud proti logice 
rozpočtování.

No nic, zkrátka narazili jsme 
na něco, o čem se mimo jiné 
mluví v odborných kruzích 

už několik let (vím, o čem mluvím) a nějaká pandemie se 
očekávala, ale my v Česku jsme vždy chytřejší a děláme 
všechno jinak, než se dělat má a pak nadáváme a nadává-
me a nadáváme a …….., vždyť přece: Slibem nezarmoutíš!
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Novinky a benefity veřejné autobusové dopravy 
Plzeňského kraje!

Cestující veřejnou dopravou po Plzeňském kraji se mohou 
od 14. června 2020 těšit na vítané novinky, a na více než 
300 nových modrých autobusů. Ty s sebou přinesou vy-
soký komfort a pohodlnější cestování.

Všechny autobusy v barvách Plzeňského kraje budou 
částečně nízkopodlažní,	 s	 plošinou	pro	 vozíčkáře	 či	
pro	 kočárky. Uvnitř bude pro tyto cestující vyhrazené 
bezpečné místo. K rychlejší odbavení pomůže možnost 
bezkontaktní platby	kartou přes terminál u řidiče. 

V parných letních dnech se cestující mohou těšit ve všech 
vozech na klimatizaci, která v kombinaci s	 dvojitými	
skly	 zaručí příjemnou cestu. Tato skla naopak v zimě 
zase pomohou udržet autobusy příjemně vytopené. 

Pro větší pohodlí budou mít autobusy prodloužené	se-
dačky	a	větší	rozteč	mezi	nimi. Všechny vozy nabídnou 
USB	nabíječky na mobily a tablety, a na vybraných lin-
kách bude k dispozici i Wi-Fi	připojení. Pro snadnou ori-
entaci a přehled při cestě poslouží ve všech autobusech 
LCD	obrazovky	s	hlášením	zastávek.

Novinkou od 14. června bude fungující dopravní dispe-
čink, který díky aktuálním informacím o zpoždění na tra-
sách zajistí garanci	 návaznosti	 spojů. Informace 
o zpoždění se budou mimo jiné zobrazovat cestujícím 
na zmiňovaných LCD obrazovkách ve vozech.

Vítanou novinkou bude v budoucnu mobilní aplikace 
Virtuální Plzeňská karta, ve které si bude možné zakou-
pit jednotlivé přestupní jízdné dopředu. Jízdné se bude 
v rámci aplikace kontrolovat u řidiče přes QR kód v jíz-
dence. Časem do aplikace přibude zobrazování informa-
cí o volných místech v autobusech pro jízdní kola a jejich 
případná rezervace.

Pro zjištění a porovnání cen předplatného pro zóny, přes kte-
ré jezdíte, naleznete na webových stránkách www.idpk.cz 
aktualizovaný online kalkulátor.

Webové	stránky	www.idpk.cz jsou hlavním komunikač-
ním kanálem. Na stránkách naleznete veškeré potřebné 
informace a kontakty, aktuální info o dopravě, výlukách, 
i vysvětlení, co vše se v červnu bude měnit. 

Sledovat můžete také profil	 IDPK.cz	na	sociálních	sí-
tích	Facebook	a	Instagram. Tam naleznete nejen aktu-
ální informace o veřejné dopravě, ale také užitečné tipy 
na výlety či nejrůznější soutěže. Sociální sítě jsou vhod-
ným komunitním místem, kde můžete přispět do diskuze, 
a kde vám POVED – organizátor veřejné dopravy Plzeň-
ského kraje – odpoví na případné dotazy.

Nový autobus

Částečně nízkopodlažní nástup

Místo pro kočárek

USB nabíječka

Platba kartou
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Zpráva ze zasedání zastupitelstva 
V	červnovém	Mitteilungsblatt	vyšla	zajímavá	zpráva	o	posledním	zasedání	zastupitelstva	v	Markt	Hohenfelsu,	
které	se	konalo	v	období	koronavirové	krize.	Přeložil	jsem	zprávu	starosty	Grafa	z	tohoto	jednání,	protože	si	mys-
lím,	že	by	to	mohlo	být	zajímavé	i	pro	nás.	Pro	porovnání	jak	funguje	společnost	v	Německu	a	v	Česku.	Ing.	Fran-
tišek	Nerad	–	člen	komise	pro	Partnerství.

Z 21. 04. 2020 – poslední schůze ve starém složení zastupitelstva, místní zastupitelstvo projednalo výsledky kontroly roč-
ních rozpočtů let 2016 – 2018, kterou provedl státní kontrolní úřad u zemského úřadu v Neumarktu. Skládala se z 55 stran 
obsáhlé zprávy a 32 stranami příloh.

Positivní zjištění
●  Řádné a solidní rozpočtové hospodaření a vedení hos-

podaření s financemi a pokladnou;
●  Příkladné vedení hotovostních transakcí a žádné hoto-

vostní kredity; 
●  Každoročně vytvářený finanční přebytek
●  Ročně dosažený celkem uspokojivý přírůstek do roz-

počtu aktiv, který překročil rozpočet a přesáhl minimální 
částku s příznivými výsledky; 

●  Vedle povinného financování oprav je i nejvyšší mož-
ný podíl renovačních projektů komunikací, stejně jako 
pořizování movitého majetku s výborným a levným fi-
nančním efektem, které v průměru dosáhlo výše jako 
v zemském průměru. Žádné abnormality v zálohách 
a úschově vkladů se nevyskytly. Příjmy z místní daně 
z podnikání byly klíčové a byly 62% nad celorepubliko-
vým průměrem.

●  Hrubé daňové příjmy byly ve výši 29 % a byly nad celo-
republikovým průměrem. 

●  Čisté daňové příjmy ve výši 53 % a byly také nad celo-
republikovým průměrem. Celková finanční síla byla nad 
celorepublikovým průměrem, ale naopak osobní výda-
je byly 3% pod ním. Nárůst osobních výdajů byl pouze 
střední;

●  Osobní výdaje ve srovnání se skutečnými výdaji je 
3,5 % pod celostátním průměrem a pod hranicí příjmů 
z dotací jsou základem následný příznivý vývoj a jistotu 
ve směrování do budoucnosti. 

●  Audit roční účetní závěrky a hotovostní audit byly v po-
řádku a účetnictví bylo vedeno řádně.

Negativní zjištění
●  Současné příjmy daně z příjmu jsou 5% pod celorepub-

likovým průměrem.
●  Příjmy daně z obratu jsou 15% pod celostátním průměrem. 
●  Místní (obecní) daně (majetková a živnostenská daň) 

na obyvatele 159 eur je pod průměrem státu a nárůst 
daně z nemovitostí je také pod národním průměrem;

●  Reálný daňový potenciál nebude proto dosažen;
●  Nárůst živnostenské daně je těsně pod národním 

průměrem;

●  Žádost o dotaci na Keltský sál: 
 V předložené zprávě bylo nutno rozhodnout o číslech 
v textu žádosti. Ve všech případech však byla vysvět-
lení nebo náprava.

Anrufsammeltaxi 
(Taxi na hromadné zavolání)
●  V oblasti tarifů VGN (?) bylo dosaženo možnosti vedle 

autobusu na zavolání také zavolat taxi.
●  Státní podpora je nyní ve výši 65% a během 5 let po-

klesne na 35 %. Ostatní náklady nesou ze 2/3 obce 
a z 1/3 okresy. Hohenfels patří pouze z části do této ob-
lasti tarifů VGN. Spojení ve směru na Regensburg patří 
k RVV (?). Tam ještě nejsou možnosti dohody. Aby bylo 
možné toto zařízení používat v naší obci, je třeba podat 
žádost na okres. V současné době stojí používání taxi 
hromadného zavolání na VGN příplatek 2 eura. 

●  Zastupitelstvo jednomyslně schválilo zavedení taxi hro-
madného volání v obci. Tento zájem se sdělí okresnímu 
úřadu. Lze očekávat dodací lhůtu nejméně půl roku.

Přání, žádosti, úkoly
Informace	starosty:
●  Činnost mateřské školky; placení poplatků;
●  Mateřská škola probíhá s dětmi v krizovém režimu. 

V některých dnech byly 2 děti v péči v mateřské škole 
a v některých dnech 4. I přes plánované uzavření o Ve-
likonocích zůstane otevřeno. Příspěvky budou vybírány. 

●  Obědy a autobusová doprava – poplatek nebude hrazen. 
●  Postihne to rodiče malých dětí v jeslích, protože děti 

z mateřské školy mají poplatky hrazené svobodným 
státem Bavorsko.

●  Aktuální informace o Kita-poplatku(?) chce zemská vlá-
da předat do jednoho měsíce. 
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●  Požadovaná aktivace BayernFunkv – Fraunhoferův 
institut nabízí obcím bezplatnou aplikaci „Bayernfunk“. 
Obce zde mohou zadávat informace pro své občany. 
Aby mohli občané v obci tuto aplikaci používat, je nut-
né, aby se obec registrovala. Toto bylo zahájeno dnes.

  Aplikace nabízí rubliky Novinky, Hledání, Nabídky, 

Události a Skupiny. Právě v této krizové době se může 
tato aplikace podílet v obci v pomoci. Aplikace je také 
na GooglePlay a na AppleStore použitelná bezplatně.

  Můžete se zaregistrovat, jakmile to Fraunhofer 
Instituts aktivuje.

Muzeum a knihovna po karanténě 
RNDr.	Martin	Lang,	Mgr.	Tomáš	Makaj

11. května letošního roku byl obnoven provoz Muzea střed-
ních Brd po „karanténním“ období. Zahájen byl i provoz 
knihovny. Návštěvy obou institucí ovšem i nadále podléhají 
řadě zdravotně bezpečnostních opatření. Vstup je povolen 
pouze se zakrytým nosem a ústy, v předsálích jsou umís-
těné prostředky k dezinfekci rukou. Knížky, které se vrací 
do knihovny, jsou podrobeny dezinfekci a dány mimo vý-
půjční prostory, kam se vrací až po vydezinfikování. Přes 
tato opatření se provoz, dá se říci, že poměrně pomalu, roz-
bíhá a naši návštěvníci a klienti se vrací. 

Během nucené odstávky se muzeum i knihovna věnovaly 
důkladnému úklidu a přípravě na obnovení provozu. V pl-
ném proudu však byla sbírkotvorná činnost. V době svého 
uzavření se řada škol pustila do inventarizace. Jejím dů-
sledkem bylo několik zajímavých nabídek ze školních ka-
binetů, starých školních pomůcek, jichž školy již dnes ne-
využívají. Do sbírkových fondů nám tak přibyla celá řada 
dermoplastů čili vycpanin, z nichž mnohé obohatí naši stá-
lou expozici přírody. Patří sem drobná kolekce savců a ryb, 
rozsáhlá sbírka vycpaných ptáků, z nichž vynikají zástupci 
dravců, sov, pěvců a vodního ptactva. Získali jsme i zají-
mavou kolekci malých starých dioramat, představujících 
život hmyzu v lese, zahradě, na poli, na louce aj. Rovněž 
část z nich poputuje do expozice. Pěkná je i kolekce sta-
rých školních obrazů, z nichž vyniká série rekonstrukčních 
obrazů z pravěku dvojice autorů Josef Augusta – Zdeněk 
Burian. Ty, které představují rekonstrukci naší regionální 
minulosti, tj. kambrického moře, ordovického moře a krajiny 

karbonských močálů, jsme 
dali zarámovat a rovněž 
se stanou součástí stálé 
muzejní výstavy. Nejen 
předměty přírodovědného 
charakteru, ale i z historie 
obohatily sbírkový fond. 
Sem patří mj. dávné po-
můcky pro názornou výuku 
fyziky, jež pocházejí někdy 
z přelomu 19. a 20. století. 
Dalším zajímavým před-
mětem je zcela kompletní 
nástěnná lékárnička ze 
70. let, zdravotní pomůcky 
jako staré dlahy, nebo do-
konce malý přenosný zá-
chod určený pro nouzové 
situace ve škole. Přibyla 
i celá řada gramofonových 
desek, knih, diapozitivů, fil-
mů. Kuriozitami jsou skvě-
le dochovaný Meoskop 
(prohlížeč fotografických 
stereokotoučků), letecká 
kukla z 50. let, nebo tor-
zo pistole ČZ. Veškerý materiál prošel důkladnou očistou 
a částečně i konzervací, neboť mnohdy byl po dlouhá léta 
nepoužívaný a díky tomu v odpovídajícím stavu. Do muzea 
jsme začali postupně navážet sbírku minerálů sběratele 
a umělce Oldřicha Hamery, o které jsme vás informovali 
již v dubnovém čísle Barňáku. Jenom kompletace zabere 
několik měsíců času. Mezitím pokračují práce na projektu 
budoucí nové expozice – budovu navštívil mj. i statik, jehož 
úkolem je posoudit a navrhnout opatření k novým nárokům 
na zatížení podlah.

Proběhla další etapa naší spolupráce při vzniku Národního 
geoparku Barrandien, kde jsme provedli úpravy na Naučné 
stezce Za černým diamantem v Mirošově a natočili o ní pro 
vnitřní potřebu krátký dokumentární film. Ještě nás čeká op-
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timalizace informací k Naučné stezce Z Jinec na Olymp Brd, 
kde je zapotřebí korigovat některé chybné informace na stá-
vajících panelech. Konference k prohlášení Geoparku Ba-
rrandien za Národní geopark by měla proběhnout 15. června.

CHKO Brdy zahájila na provoz na další Naučné stezce 
Okolím Padrťských rybníků, kde jsme figurovali jako její 
spolutvůrci. Se žádostí o spolupráci nás oslovila Česká te-
levize, která by v horizontu dvou týdnů o ní chtěla natočit 
další díl oblíbeného pořadu Toulavá kamera.

V období, kdy bylo muzeum a knihovna uzavřené, pokračo-
vala i publikační práce. Do tisku byla odeslána nová kniha 
Tomáše Makaje s fotografiemi Jaroslava Vogeltanze, která 
vychází pod nakladatelstvím Starý Most. Její název je „Brdy 
– 77 dobrodružných, tajemných a romantických míst“ 
a přináší čtenářům tipy na výlety brdským pohořím. Autor 
vyhledává atraktivní místa, která z části leží mimo tradiční tu-
ristické trasy, objevuje lokality s velmi zajímavou historií i pří-
rodní krásy. Provede čtenáře po stezkách, na kterých chodili 
turisté před více než sto lety. Vyhledává místa spjatá s brd-
skými osobnostmi i pozapomenuté památky od gotických 
dob do 20. století. Nezapomíná ani na celkem nedávnou 
vojenskou historii Brd. Kniha zapadá do stejné ediční řady 
z produkce jmenovaného nakladatelství, která se ve dvou dí-
lech věnovala Šumavě a Bavorskému lesu. Dalším literárním 
počinem, tentokráte pod patronací Brdské edice, je realizace 
knihy strašického rodáka Františka Švamberka, která vyjde 
po prázdninách. Přípravné práce probíhají na dlouho očeká-
vaném druhém dílu knihy „ Z historie strašických kasáren“ 
věnovanému období 1939–1948. Autor zmíněné knihy To-
máš Makaj se věnoval také propagaci dosud vydaných knih. 
V Plzni realizoval on-line přednášky pro seniory. Sdružení 
Totem zpřístupnilo na YouTube jednu z nich pod názvem 
„Tajemství řeky Klabavy“. Dne 4. července bude realizována 
vlastivědná vycházka spojená s křtem knihy „Brdy – 77 dob-
rodružných, tajemných a romantických míst“. Podrobnosti 
k této akci najdete v tomto čísle obecního zpravodaje.

S bývalým ředitelem Základní školy Karla Vokáče, panem 
PhDr. Josefem Buřičem jsme započali ediční práci na jeho 
autorské knize o historii strašické školy. Ta by se měla 
na veřejnosti objevit na podzim, u příležitosti 125. výročí 
staré školy, dnešní budovy Mateřské školy Strašice.

Jak jsme se snažili vám zde předvést, rozhodně ani 
v době, kdy bylo muzeum a knihovna uzavřeno, nemohli 
jsme si na nedostatek práce stěžovat. O výsledcích se 
přijďte přesvědčit sami. 

Obec Strašice a Nakladatelství Starý most
Vás zvou ve spolupráci s Komisí pro kulturu, 

sport a turismus na

Sraz účastníků: 
4. července 2020 v 10 hodin 

u Hospody na Benátkách ve Strašicích
Po prezentaci se vypravíme na více než šesti kilometrovou 

vycházku se zajímavými zastávkami, mezi něž patří 
střelnice pro Wehrmacht, Strousbergova železnice, 

Melmatěj, tvrziště Vimberk, loupežnická jáma a jiné. 
Po nenáročné vycházce pokřtíme ve výchozím bodě knihu 

„Brdy – 77 romantických, dobrodružných a tajemných míst…“. 
Zde budou přítomni zástupci nakladatelství Starý most 

a autoři knihy Tomáš Makaj a Jaroslav Vogeltanz. 
Kniha bude v místě k prodeji a autoři Vám ji rádi podepíší. 

Občerstvení zajištěno.

Vlastivědnou vycházku okolím 
Strašic a křest knihy 

Brdy – 77 romantických, 
dobrodružných a tajemných míst…
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Od	1.	7.	půjde	koupit	jízdenku	ze	Strašic	až	do	Plzně,	která	bude	platná	včetně	rychlíků.	Mezi	14.	6. 
a	 30.	 6.	 bude	 v	 autobusech	 platit	 tzv.	 akční	 jízdné,	 kdy	 stojí	 jakákoliv	 cesta	 autobusem	 12	Kč. 
Tato	jízdenka	však	nebude	přestupná.	Pravidelným	cestujícím	se	i	nadále	vyplatí	zejména	předplatné.


